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POLSKO: Polsko se v současné době rozhodlo, že nebude přebírat další vakcíny proti
covidu-19 nasmlouvané Evropskou komisí. Chtělo totiž, aby byly dodávky rozloženy v čase,
což neprošlo. Nyní se země připravuje na tvrdou právní bitvu, píše server Seznam Zprávy. A
ozývá se zatleskání ze strany novinářky Angeliky Bazalové.

Rozhodnutí polské strany oznámil ministr zdravotnictví Adam Niedzielski. Podle jeho slov nebude
země přebírat další dodávky vakcín proti covidu-19 v rámci unijní dohody o nákupech ani za ně
platit. A to i za cenu toho, že důsledkem bude právní spor s výrobci vakcín.

Největším dodavatelem vakcín do Polska je Pfizer. Země však dostávala vakcíny i od výrobců
BionTech či Moderna. V zemi se však spotřebovalo méně vakcín než jinde v Evropské unii, část z
nich dokonce Polsko prodalo nebo darovalo jiným zemím.

 

 

„Polsko nemůže přímo ukončit dohodu o dodávkách vakcín, protože jejími stranami jsou Evropská
komise a výrobci,“ dodal Niedzielski.

„Bravo, Poláci. Tohle říkám celou dobu: Neexistuje smlouva, která by se nedala vypovědět. V
nejhorším se budou platit sankce, ale taky se může přijít na to, že ta smlouva byla nemravná. Všichni
by se měli vzbouřit a ti, kteří takové smlouvy podepsali, by se z toho měli zpovídat. Já tvrdím, že v
době, kdy se ty smlouvy podepisovaly, bylo zcela zjevné, že nasmlouvaná množství jsou přestřelená a
taky už existovaly pochybnosti o smysluplnosti očkování všech,“ poznamenává k polskému kroku
novinářka Angelika Bazalová.

„To, že tyto hlasy hlupáci nechtěli slyšet a naopak poslouchali hlasy různých rádobyexpertů z Meses
apod., je čistě jejich odpovědnost. Nejde platit za vakcíny designované na neexistující wuhanskou
variantu miliardu měsíčně a pak to vylejvat do kanálu. A kdo tuto praxi prodlužuje, měl by to
vysvětlit u soudu. Já si navíc nemyslím, že by se soudy s pharma firmami nedaly vyhrát. Stále častěji
se ukazuje, že klinické zkoušky byly zfušované, že se vědělo o mnoha nežádoucích účincích, které se
tajily, že se vědomě manipulovalo s informacemi o jejich účinnosti atd. Ano, správně indikované
vakcíny podávané v těch případech, kdy benefity převyšovaly rizika, zcela jistě zachraňovaly životy.
Ale u toho se mělo zůstat,“ dodala.
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